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Referat af skolebestyrelsesmøde d. 24.09.24 
 

 

 

 

 

 

 

  

 Dato: 24.09.2024  

Mødeindkaldelse  
 

Dagsorden   

Mødested 
 

Personalerummet 
 

Medbring 
 

 

Skolebestyrelsesmedlemmer 
 

Forældrerep.: Laura Bertram, Line Hausner Ame, Trine Sandberg 
Ladegaard, Brian Granberg, Yasaman Mesri, Anders Helweg 
Castenberg, Jens Wedenborg. 
 
Elevrep.: Tilde Søgaard Clausen, Aurelia Ingrid Ohlsson 
 
Medarbejderrep.: Lisbeth Lebæk Jespersen og Lisa Larsen 
 
Ledelse: Rikke Pedersen og Julia Brabo 

Tilstede 
 

Forældrerep.: Laura Bertram, Line Hausner Ame, Trine Sandberg 
Ladegaard, Brian Granberg, Yasaman Mesri, Anders Helweg 
Castenberg, Jens Wedenborg. 
 
Elevrep.: Tilde Søgaard Clausen  
 
Medarbejderrep.: Lisbeth Lebæk Jespersen og Lisa Larsen 
 
Ledelse: Rikke Pedersen og Julia Brabo 

Afbud 
 

Aurelia Ingrid Ohlsson 

Ikke meldt afbud 
 

 

Referent 
 

Julia Brabo 

Indbudte Camilla Selchau Hirth til deltagelse under punktet KKKF- 
ledelsesorganisering 

Efterretning:  
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Beslutningspunkter: 

 

Orienteringspunkter: 

Punkt 1.  
kl. 17.00-17.02 
 

Godkendelse af dagsorden  

Referat af 
punktet 

 

Punkt 2 
Kl. 17.02-17.05 

Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde d. 21. september 
2024 

Referat af 
punktet 

Som udgangspunkt er referatet godkendt, da man ved udsendelsen har 
mulighed for at kommentere på det.  

Punkt 3. 
Kl. 17.05-17.30 

Nyt fra elevrådet:  
 
Elevrådet fra 5.- 9.årgang har lige været på tur med elevrådslærerne, hvor 
de har haft mulighed for at gå i dybden med nogle emner, hvilket var godt. 
 
Undervisningsminister Mathias Tesfay har ønsket elevernes perspektiv på 
den bedste undervisning – konklusion fra elevrådet er, at det er bedst, når 
undervisningen er aktiv. Lærerne skulle også bidrage med deres perspektiv. 
 
Elevrådet og årgangsrådende har ønsket at møde senere dagen efter 
Halloween, da den i år ligger på en torsdag.  
 
Elevrådet vil gerne lave Halloween-aktiviteterne for eleverne.  
De ønsker desuden skraldespande og vandposter flere steder på skolen.  
Mobiler har også været på dagsorden – der er et ønske om at eleverne får 
dem udleveret på enkelte tidspunkter i løbet af dagen, så det er de 
undersøgende på om er muligt.  
 
Formand og næstformand har været til det fælles elevrådsmøde i går. 
 
 

Punkt 4. Fra medarbejderne:  
 
På torsdag er der fælles oplæg fra HAFU (Helt almindelig fucked up) – om, 
hvordan man som professionel kan håndtere det følelsesmæssige pres, 
som man møder hos enkelte elever. HAFU kommer flere gange, som en del 
af kompetenceudviklingen.  
 
 

Punkt 5. Fra formanden: 
Intet at berette 

Punkt 6. 
 

Fra skolens daglige ledelse og KKFO, herunder klagesager: 
Sager vedr. enkeltpersoner (elevrepræsentanterne deltager ikke)   
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Punkter til drøftelse og beslutning: 

 
Referat af 
orienteringen: 
 

 
Fra Skolen: 

• Personale og ansættelsessamtaler – der er peget på to 
kandidater.  

• Der er kommet en opsigelse fra en inklusionspædagog d.d. 
Har andet opslag ude i forbindelse med medarbejder på PLC, 
som går på pension.  

• Rikke og Julia har sammen med Højdevang skolen holdt 
oplæg for det politiske udvalg om udskolingsskoler. 

• Motionsdag – koordinatorerne er i gang med at planlægge 
dagen – aktiviteterne i de tre afdelinger er forskellige. 

• Kommende skoleforlig – der er ikke meldt noget endeligt ud 
endnu, men når det bliver besluttet så skal vi sammen 
kvalificerer, hvordan skoledagen skal se ud på KDS. 

• Orientering omkring udmelding fra politisk udvalg – kommet 
et budgetforlig og en politisk udmelding ift. hvilken retning 
man ønsker for de Kbh. skoler: Mangfoldige fællesskaber er 
den nye inklusionsdagsorden og man rykker midlerne fra 
specialtilbuddene ud til folkeskolen, som skal styrkes med 
flere pædagoger. Budgetudmeldingen kommer i december 
og skal på dagsorden på SB-mødet i januar.  

• Da der ikke er toiletter nok i hovedbygningen, så skal der 
findes nye løsninger på, hvor de skal være. Flere af de 
nuværende skal renoveres, herunder også dem i gården. 

• Orientering fra skoleledelsesdagene – ledelsen har arbejdet 
med en strategisk plan, som skal kvalificeres af nøglepersoner 
indenfor fokusområderne, samt foldes ud til resten af 
medarbejderne. 

Fra KKFO’en 
 

 
  

Punkt 7.  
kl. 17.30-18.00 
 

Emne: Opsamling fra Skoleudviklingssamtalen 
 
Baggrund:  
Der afholdes årligt en skoleudviklingssamtale med forvaltningen, hvor rep. 
fra skolebestyrelsen, personale, skolens ledelse samt elever deltager. 
Der har været afholdt skoleudviklingssamtale, hvor Tilde Clausen 
(elevrådsrep.) samt Anders Castenberg (forældrerep. fra 
skolebestyrelsen) deltog. 
I dette års skoleudviklingssamtale var fokus på afgangsprøver, nationale 
overgangstest, trivselsresultater samt skolens strategiske program.  
Formål:  
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Skolens ledelsen orienterer den samlede skolebestyrelse om de 
hovedpointer samt aftaler, som kom på skoleudviklingssamtalen. Desuden 
vil de repræsentanter fra skolebestyrelsen komme med deres udlæg af 
skoleudviklingssamtalen med henblik på at kvalificere skolebestyrelsens 
kommende arbejde. 
 

 
Bilag 1: Nationale test 
Bilag 2: Data omhandlende punkter fra BUU 

Bilag 3: Skolens strategiske program samt oplæg omkring co-teaching 
 

Referat af 
beslutning 

På dette års skoleudviklingssamtale deltog Tilde som 
elevrådsrepræsentant, samt Anders som SB-repræsentant, foruden 
medarbejdere og ledelse.  
 
Kort orientering om de obligatoriske fokusområder:  
Resultater for nationale test – generelt ligger vi fint og stabilt, dog med 
undtagelse af enkelte årgange. Målet er, at 85% af alle elever skal ligge i den 
bedste kategori – undtagen 8. årgang da de allerede ligger højere – hvilket 
er et ambitiøst mål. Der er planlagt systematiske samtaler mellem lærerne 
og ledelsen om resultat af testene. 
 
Karaktererne ligger fint, men vi har for første gang i år oplevet en større 
andel af elever, som ligger på 02. Der er en sammenhæng mellem 
elevernes fravær og deres karakter.  
 
Det strategiske program har fokus på PLF – professionelle lærings 
fællesskaber – udvikling af samarbejdet på skolen i de forskellige 
mødefora, samt TUS (teamudviklingssamtalen) 
Andet fokus er co-teaching, hvor to lærere holdt oplæg om brugen af 
denne didaktiske metode, hvilket gav et godt indblik for alle til samtalen. 
 
SB ønsker at få data på som et punkt, hvor man kan dykke mere ned i de 
tal, som blev præsenteret på skoleudviklingssamtalen, både faglige- og 
trivselsmæssige resultater.  
 
 

Punkt 8.  
kl. 18.00-18.25 
 

Emne: KKFO-organisering 
Baggrund:  
I forbindelse med KKFO’ens gik fra selvejende til kommunalt tilbud under 

skolen, så blev det i første omgang besluttet, at der skulle være 3 KKFO-

ledere. Men i forbindelse med naturlig afgang fik Katrinedals Skole 2 

KKFO-ledere. 

Sådan har det været gennem de sidste 4 år. I forbindelse med Ibens 

afgang skal det igen drøftes, om skolen fortsat skal have 2 KKFO-ledere 

eller om der skal være en anden modet.  

Det har været en politisk beslutning, hvordan organisering har været i 

KKFO’en i forhold til antal ledere. Hvis der skal ske en ændring, så skal 
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dette drøftes i skolens ledelse, med medarbejderne, med 

skolebestyrelsen samt forvaltningen. Hvorefter en evt. ændring skal 

fremlægges for politiks udvalg. Dette er den første drøftelse i 

skolebestyrelsen. 

Der kan være flere modeller i spil.  

1) 2 KKFO-ledere 

2) 1 samlet KKFO-leder og nogle teamkoordinatorer 

Der skal iværksættes en proces i samarbejde med forvaltningen, hvis der 

skal ske en ændring af den tidligere organisering af KKFO-ledelsen. 

Formål:  
Skolens ledelse præsenterer de forskellige modeller og skolebestyrelsen 
bedes drøfte og evt. Beslutte, hvilken ledelsesorganisering, som 
skolebestyrelsen bakker op om. Den endelige beslutning fremsendes til 
forvaltningen samt politisk udvalg. 
 
 
 
Bilag 4: Fremsendes evt. Inden mødet fra Administrativt fællesskab. 
Eftersendes. 
 

Referat af 
beslutning 

Det er i sidste ende en politisk beslutning, men vi kan som skole motivere 
deres beslutning.  
 
Forældrerådet har meldt, at de bakker op om den beslutning, som skolen 
vælger at fremlægge for forvaltningen.   
 
Bestyrelsen bakker op om 1-leder modellen, men er også optaget af, at 
processen bliver kørt ordentligt overfor medarbejderne, som vil opleve 
det som en stor forandring. 
 

 
Kl. 18.25-18.35 

Pause 

Punkt 9. 
Kl. 18.35-19.00 

Emne: Seminar og tema/fokuspunkter 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har tidligere besluttet, at den afholder et årligt seminar. 
Temaer til seminaret besluttes af skolebestyrelsen. Der er et forslag om, at 
det kommende seminar har fokus på principarbejdet samt nedenstående 
temaer: 
 

• Trivsel 

• Værdiregelsæt og målsætning 
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På sidste skolebestyrelsesmøde blev dette kort drøftet og det blev 
besluttet, at der skulle tages en endelig beslutning på dette 
skolebestyrelsesmøde, hvilke temaer, som skolebestyrelsen ønsker at 
sætte fokus på til det kommende seminar. Det blev besluttet på sidste 
skolebestyrelsesmøde, at fokus skulle være med afsæt i tilbagemeldingen 
omkring skoleudviklingssamtalen. 
 
 
Formål:  
Skolebestyrelsen drøfter og beslutter, hvilket tema/fokus, som det 
kommende seminar skal have. Desuden aftales nærmere såfremt der er 
behov for det, hvem der deltager i den endelige planlægning af dagen. 
 
Bilag: ingen 

Referat af 
beslutning 

  
Brainstorm på hvilke temaer, der skal på dagsorden: 
 
Skolens ordensregler – tilsyn på om de fungerer 
 
Lever værdierne 
 
Værdiregelsættet og målsætningen bliver udgangspunktet. 
 
Rikke, Laura og Brian planlægger.  
 
Princippet om hjemmearbejde/lektier skal færdigbehandles og princip for 
klassedannelse skal genbesøges på seminariet. 
 

Punkt 10. 
Kl. 19.00-19.20 

Emne: Årshjul og prioritering af principarbejdet 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har tidligere udarbejdet et 2-årigt årshjul, som 
skolebestyrelsen ønsker at revidere. Desuden skal der ske en prioritering 
af principarbejdet for dette års arbejde. 
 
Formål:  
På sidste skolebestyrelsesmøde blev det besluttet, at følgende områder 
skal indgå i det kommende arbejde: 

• Hjemmearbejde 

• Princip for klassedannelse i børnehaveklassen 

• Frihedsdagsorden 

 
Formandskabets oplæg er, at de sammen med skolens ledelse udarbejder 
et oplæg til årshjul til næste skolebestyrelsesmøde med henblik på at det 
bliver vedtaget på dette møde.  
 
Bilag 5: Årshjul  
Bilag 6: Styrelsesvedtægt side 6 link her 

mailto:mail@katrinedal.kk.dk
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Punkter til kommentering/drøftelse: 

Referat af 
drøftelse og evt. 
beslutning 

Det besluttes at formandskabet kommer med forslag til nyt årshjul, som er 
mindre omfangsrigt – og det sættes på mødet i november. 
 

Punkt 11. 
Kl. 19.20-19.35 

Emne: Forælderhenvenselse omkring dysleksi 
Baggrund:  
Formanden har modtaget en henvendelse fra en forælder vedr. Skolens arbejde 
med dysleksi. 
Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter henvendelsen med henblik på den videre proces. 
Bilag 7- Forældrehenvendelse ang. dysleksi 
 

Referat af 
beslutning 

 
Punktet skubbes til næste møde 
 

Punkt 12.  
Kl. 19.35-19.50 
 

Emne: Trafik 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen har tidligere haft fokus på trafikken omkring skolen 
og har tidligere deltaget i møder med bl.a. lokaludvalget. Der er et 
projekt i gang omkring trafik og trafiksikring omkring skolen. 
Formål: 
Der har været et møde i lokaludvalget og en korrespondance på 
Aula omkring projektet. Opfølgning og status på projektet. Jens 
Wedenborg har tidligere fremsendt materialet til skolebestyrelsen 
på Aula. 
 

Referat Jens udarbejder et skriftligt høringssvar, som bliver eftersendt til 
SB til godkendelse.    
 

Punkt 13.  
Kl. 19.50-19.55 
 

Drøftelse af deltagelse i Skole og forældres kursus på Nyborg 
strand. Materiale sendt tidligere. Dette punkt er evt. Fra sidste 
skolebestyrelsesmøde. Deltager nogen fra skolebestyrelsen? 

Referat På nuværende tidspunkt er der ingen interesse, men det tages op 
igen. 
 

Punkt 14.  
Kl. 19.55-20.00 
 

Kommende punkter og evt. 
 
SB ønsker at få data på som et punkt, hvor man kan dykke mere ned 
i tallene – se under punkt 7. 
 
Princippet om hjemmearbejde/lektier skal færdigbehandles og 
princip for klassedannelse skal genbesøges – se under punkt 9. 
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Skolebestyrelsen drøfter ønsker, prioriteringer og justeringer i 
forhold til de kommende møder 
 
Evt. se på en ændret struktur/placering af KKFO/klub 
 
Manglende repræsentation af SB-medlem i forældrerådet (KKFO) 
 
November – årshjul fremlægges. 
 
Færdigbehandle princippet for hjemmearbejde/lektier, 
klassedannelse. 
 
Drøfte om der fortsat ønskes medlemskab af skole & forældre.  
 
Forslag om et månedligt nyhedsbrev fra SB. 

 
Vende forældrehenvendelse om KDS-festival  
 
Vende forældrehenvendelse omkring dysleksi – se punkt 11. 
 

Forældrehenvendelse om SB’s beslutning om, at der i år ikke er 
portrætfotografering af eleverne og den manglende 
kommunikation.  
SB anerkender at kommunikationen har manglet ift. beslutningen. 
 

Referat  
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